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propis i puga viure en condicions que garantisquen la seua 
dignitat com a ser humà .
 Moltes gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, vicepresidenta .
 Per a acabar de formular la pregunta, senyor García, té 
vosté la paraula .

El senyor García Salvador:

 Senyora vicepresidenta, jo és que voldria parlar també 
d’ocupació en esta pregunta . Quan li comento açò, jo entenc 
que	este	tipus	de	famílies,	si	fem	una	radiografia,	vindran	a	
ser famílies on els caps d’eixes famílies poden tindre una 
escassa o nul·la formació, poca formació, una edat quaranta-
cinquanta anys, per dir alguna cosa, i que tenen molt difícil 
reincorporar-se al mercat laboral . ¿Val?
 Està molt bé això del serveis socials, però s’han de rein-
corporar al mercat laboral . Una persona no pot estar a casa 
veient la família que no vénen ingressos i no se pot sentir 
inútil . Aleshores, jo vullc que me diga, ja baixant al concret, 
perquè vostés porten mig any governant… Aleshores, ara 
és el moment un poquet de…, bé, un moment d’apretar la 
tuerca ja comença a ser . . . (Rialles)

 Aleshores, ara jo voldria que me concretara tres… ¿Vosté 
me pot dir per exemple…? O ¿els pot dir a esta gent que 
tenen difícil incorporar-se al mercat laboral, tres nínxols 
d’ocupació que vostés hagen pensat que poden ser possibles, 
que això els permetrà a esta gent incorporar-se al mercat 
laboral? Tres només .
 Moltes gràcies .

El senyor president:

 Gràcies, senyor García .
 Per a contestar, té la paraula la vicepresidenta .
 Quan vullga .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Molt bé .
 Gràcies, senyor president .
 Bé, comence pel que són competències pròpies meus, 
val? I, després, entrem en la resta .
 Jo no vaig a defugir de la seua pregunta . Però, compe-
tències pròpies . Mire, quan una persona està en la situació 
d’emergència social que vosté està descrivint, el primer 
que necessita és estabilitzar la seua situació d’emergència; 
el primer que necessita és que li lleven l’angoixa; el primer 
que	necessita	és	donar	de	menjar	als	seus	fills.	I	per	això	els	
servicis socials són fonamentals . I el desmantellament que 
s’ha fet dels servicis socials és, senzillament, obscé .
 Per això, nosaltres anem a apostar per la renda garantida 
de ciutadania, que és una renda per a persones que estan en 
esta situació; que l’hem incrementat en el projecte de pres-
supostos,	si	vostés	mos	donen	la	confiança,	en	un	35%;	que	
estem ja treballant en el canvi de la llei perquè siga un dret 
subjectiu, de manera que cap persona al nostre territori tinga 
menys dels ingressos que establim en una llei com a dret 
subjectiu . Això és fonamental, perquè això els estabilitza . 
Perquè no pot haver-hi inserció laboral d’una persona que 
comença el periple pel matí i se’n va del banc d’aliments 
a la Creu Roja, i de la Creu Roja a Cáritas, i de Cáritas als 
servicis socials, i torna al banc d’aliments . . . En eixa situació, 
no se pot fer inserció laboral, perquè l’angoixa és: ¿què men-

jaran	els	meus	fills	demà?	Aleshores,	 estabilitzem-los	amb	
polítiques com les que estem duent a terme en la conselleria .
 Sap vosté també que ahir férem públic el pla de lluita 
contra la pobresa energètica, que va a suposar que la gent 
en hivern no haja de passar fred, que no li puguen tallar el 
gas, la llum o l’aigua i que pugam assentar les bases estables 
d’una vida digna .
 A partir d’ahí, els programes d’acció comunitària els hem 
doblat en el projecte de pressupostos . Perquè tenim també 
diversos	perfils	d’exclusió	 social.	Està	un	perfil	d’exclusió	
social que és recent, de persones que fa set anys tenien un 
treball, que tenien uns ingressos estables, que podien fer 
vacances.	 I	 està	 un	 perfil	 molt	 més...,	 de	 desestructuració	
familiar, de més marginalitat, que també hem d’atacar, i on 
les entitats del tercer sector treballen molt bé, entitats com 
Cáritas, entitats com el Casal de la Pau –que els convide que 
vagen vostés a vore’l–, etcètera, perquè eixa part de la soci-
etat també s’ha d’atendre .
 I, després, està el tema de l’ocupació . Jo coincidisc com-
pletament amb vosté . No li diré ni les xifres, perquè si no 
perc temps i no entre en l’últim que m’ha preguntat, no?
 Nosaltres entenem . . ., este govern entén que, primer, hem de 
millorar la productivitat de les empreses perquè les empreses 
puguen pagar millor i puguen contractar més gent . I això se fa 
amb R+D+I; no se fa en la competitivitat que mos ha ensenyat 
el dogma neoliberal, perquè sempre n’hi haurà algú en este pla-
neta disposat a treballar per menys diners . Per tant, augmentar 
productivitat és R+D+I, és coneixement i és posar inversió en 
allò que ens fa millors, no que ens fa més barats .
 Segon, transició ecològica de l’economia . És fonamen-
tal . N’hi ha nínxols d’ocupació en la transició ecològica 
de l’economia, en la descarbonització de l’economia, que 
poden crear milers de llocs de treball al nostres país . ¿Que 
requerixen formació?, efectivament, i ahí està el tercer eix 
–me n’ha demanat tres .
 El tercer eix, conselleria d’economia . També el convide 
perquè el conseller li ho conte, però jo li ho conte . Dos-
cents milions en plans de formació, sobretot per a eixes 
franges d’edat que s’han quedat fora del mercat laboral, en 
un moment on la bombolla immobiliària treia la gent jove 
del mercat laboral, amb la promesa de salaris estratosfèrics, 
i abandonaven el sistema educatiu; i ara s’han quedat sense 
formació i sense treball .
 Me n’ha demanat tres . Ací té els tres .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, vicepresidenta .
 He donat més temps perquè el senyor García no ha 
esgotat el seu temps . Però d’una pregunta de família sense 
ingressos hem anat al mercat laboral, em pareix bé .
 Continue vosté, senyor García, amb la següent pregunta, 
que és la 211, també a la vicepresidenta . Aixina que . . .
 Quan vosté vullga .

El senyor García Salvador:

 Sí . La pregunta és: ¿en base a quins criteris s’assignen les 
subvencions de la línia de l’Ivaj per a facilitar el transport 
públic a jóvens usuaris del Carnet Jove? I, ¿per quins motius 
ha disminuït l’assignació a l’EMT València i a Ferrocarrils 
de la Generalitat Valenciana en l’annex de dita línia?

El senyor president:

 Gràcies, senyor García .
 Vicepresidenta .
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La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Gràcies .
 Bé, els criteris d’assignació de subvencions li’ls vaig a 
explicar . Són els següents:
 En el cas dels operadors de l’àrea metropolitana de 
València	i	de	Castelló,	que	ja	eren	beneficiaris	d’estes	sub-
vencions en 2015 . . . No oblidem, no portem sis mesos, encara 
no; en portem cinc justets, cinc . Però vostés apreten les tuer-
ques, les que han d’apretar, eh? Però en portem cinc, vaja . 
Però estem treballant en el pressupost del Partit Popular, que 
tampoc se mos oblide .
 Aleshores, estes subvencions, en 2015 s’ha tingut en 
compte, per a calcular l’import de subvenció assignada a 
cadascun	d’ells,	la	justificació	de	les	vendes	reals	que	men-
sualment emet l’Entitat d’Infraestructures de La Generalitat, 
l’Eige, val?, i que li ho remet a l’Ivaj, a l’Institut Valencià de 
la Joventut –que este sí que és competència nostra .
 Esta informació s’obté de les diferents xarxes de trans-
port que operen en les àrees metropolitanes de la comuni-
tat, mitjançant el sistema de control d’accés SIGA>punt, 
homologat per la Conselleria d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori .
 És a dir, el criteri pel qual s’assignen els diners és la venda 
real de títols de transport, val? Aixina s’establix en la resolu-
ció del director general de l’Ivaj de l’11 de març de 2015 –11 
de març, val?
 Els operadors de l’àrea metropolitana d’Alacant i de 
l’àrea interurbana de la Comunitat Valenciana no estaven 
inclosos en la mencionada resolució . Per què? Doncs, això ja 
els ho haurà de preguntar a estos senyors .
 Per això, s’han tingut en compte les quanties resultants dels 
tràfics	existents	de	cada	un	dels	operadors,	relatives	als	viat-
gers d’entre catorze i trenta anys, que ens han proporcionat .
 Quant a la motivació de la minoració de l’assignació, que 
vosté preguntava, d’EMT i FGV, està motivada pels matei-
xos criteris d’assignació de la subvenció . Perquè, una vegada 
vista	la	justificació	de	les	vendes	realitzades,	reals,	en	2015,	
s’ha comprovat que han sigut inferiors a les previstes en la 
resolució, val?
 El que parlàvem abans . Vull dir, que ací s’ha gestionat 
d’una	manera	molt	deficient,	molt,	molt	deficient.	Aleshores,	
no s’han fet els càlculs correctament .
 Ara que hem vist quina és la demanda real, en funció d’ei-
xa minoració que s’ha hagut de fer perquè no s’arribava als 
càlculs fets, doncs, hem adaptat la previsió a la demanda real .
 Esta mateixa situació es va donar en l’exercici 2014 
–el que passa és que alguns no aprenen d’un exercici a un 
altre–, cosa que ha provocat la tramitació dels corresponents 
expedients	 de	 reintegrament	 per	 justificació	 insuficient	 de	
l’import abonat . És a dir, els diners han anat i han hagut de 
tornar, cosa que, si se pot evitar, doncs, molt millor .
 L’import abonat de manera anticipada en 2014, 55 .332 
euros en el cas de l’EMT i 39 .846 euros en el cas de FGV, 
que han hagut de ser retornats perquè estaven mal calculats .
 Per tant, i a l’efecte d’evitar que es torne a donar esta situ-
ació,	esta	situació	d’un	càlcul	roí	que,	al	final,	porta	a	tot	un	
procediment administratiu que podem estalviar-nos, doncs, 
s’ha optat per minorar inicialment les dites dotacions, encara 
que, si fan falta, òbviament se posaran .
 I durant l’exercici 2016, que ja és el que ens competix 
a nosaltres, es pretén facilitar als joves de la Comunitat 
Valenciana descomptes en determinats mitjans de trans-
port, urbà i interurbà, mitjançant subvencions a entitats 
prestadores	 dels	 servicis,	 com	 es	 venia	 fent	 fins	 ara,	 però	
amb l’objectiu que per a exercicis successius és oferir als 
joves, a preus adequats, la possibilitat d’accedir a mitjans de 
transport públic que operen en tot el territori de la Comunitat 

Valenciana, perquè actualment eixos descomptes s’apliquen 
únicament en capitals de província i trajectes interurbans .
 I l’import de la línia de subvenció per a facilitar als 
joves usuaris del Carnet Jove el transport públic a través 
de descomptes en 2015 ha sigut de 380 .000 euros, i inclou 
únicament Castelló i València; i per a 2016 l’import d’esta 
línia ascendix a 500 .000 euros, si vostés tenen a bé aprovar 
el pressupost, i també incloem Alacant, que és una cosa 
que no hem entés per què s’incloïa València i Castelló i no 
s’incloïa Alacant . Bé, doncs, amb este nou govern, Alacant, 
òbviament, és important i també s’inclourà en estes línies 
pressupostàries .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, vicepresidenta .
 Per a acabar de formular la pregunta, tot i que només la 
vicepresidenta té set segons per a respondre, (se sent una veu 
que diu: «Nou.») . . . Nou? (Veus)

 Quan vosté vullga, senyor . . .

El senyor García Salvador:

 No, jo només li volia fer un prec a la vicepresidenta: que 
tinga en compte que en estos anys d’atur se multiplica per tres 
el que són els jóvens aturats, no?, se multiplica per tres en 
l’època de crisi, que són quasi el 52% de jóvens que estan en 
atur; és a dir, (inintel·ligible)  . . . perspectives .
 I que no oblide que molts d’eixos elements que van de 
transport són per a la gent que va a la universitat a formar-se .
 Que tinga això en compte i que faça un esforç de veritat .
 Moltes gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor García .
 No sé si podrà contestar en set segons, però intente-ho .
 Quan voste vullga, vicepresidenta .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Gràcies .
 Ho tindré en compte, senyor García .
 Li agraïsc eixe prec . I no dubte que seran ateses les 
necessitats .

El senyor president:

 Ho ha quadrat .
 Senyor García, ¿va a fer vosté una altra pregunta?
 Va a protagonitzar vosté una novetat en el parlamenta-
risme valencià . És que són tres preguntes de control per un 
mateix diputat, la qual cosa crec que és important que ho 
remarquem ací . No recorde precedents, no sé si n’hi han .
 Però vosté ara formula la pregunta 214 a la vicepresidenta 
del Consell . (Aplaudiments)

 Senyor García, quan vosté vullga .

El senyor García Salvador:

 Mire, senyora vicepresidenta, el programa de govern de 
Compromís, en les passades eleccions autonòmiques, en 
l’apartat sobre personal en discapacitat i/o situació de depen-
dència,	incloïa	la	creació	d’una	nova	figura	del	«defensor	de	
los derechos de los discapacitados, el cual será elegido por 


